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PROTOKÓŁ nr VII/07 
obrad VII Sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 21 lutego 2007 roku w godzinach 1000 – 1250 

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach 
przy ul. Mickiewicza 1. 

 
 
    Obradom przewodniczył: 
   Włodzimierz Marczewski – przewodniczący Rady Miejskiej. 
 
 
Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyli 
wszyscy, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
Na sali obrad obecnych było ok. 70 osób. 
 
Radni obecni: 
1/ Lechosław Bołtrukanis, 
2/ Waldemar Kazimierz Brzeziński, 
3/ Roman Dębski, 
4/ BoŜena Dunat, 
5/ Mieczysława Halina Gajewska, 
6/ Grzegorz Gorlo, 
7/ Mieczysław Jurewicz, 
8/ Zdzisław Koncewicz, 
9/ Stanisław Kulikowski, 
10/ Wanda Lewoc-Chrostowska, 
11/ Włodzimierz Marczewski, 
12/ Andrzej Mirosław Matusiewicz, 
13/ Krzysztof Ołowniuk, 
14/ Adam Ołów, 
15/ Ryszard Ołów, 
16/ Anna Ruszewska, 
17/ Stanisław Sieczkowski, 
18/ Zdzisław Walerian Siemaszko, 
19/ Sławomir Jan Szeszko, 
20/ Tadeusz Szymańczyk, 
21/ Andrzej Turowski, 
22/ Mieczysław Urbanowicz, 
23/ Tadeusz Franciszek Zamaro. 
- lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokółu. 
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W obradach uczestniczyli: 
prezydent miasta, zastępca prezydenta, skarbnik i sekretarz miasta, prezesi 
i dyrektorzy niektórych miejskich jednostek organizacyjnych, kierownicy inspekcji, 
policji i straŜy, sołtysi, przedstawiciele telewizji, radia i prasy lokalnej. 
- listy obecności stanowią załączniki nr 2-5 do protokółu. 
 
 
Ad pkt. 1. 
Otwarcie obrad. 
 
Włodzimierz Marczewski otwierając obrady VII sesji Rady Miejskiej serdecznie 
powitał Bogdana Stodolnika – w zastępstwie dziekana Zamiejscowego Wydziału 
Mechanicznego Politechniki Białostockiej, Wiesława Górskiego – przewodniczącego 
Oddziału OPZZ, Zbigniewa De-Mezera – dyrektora Centrum Edukacji Nauczycieli, 
Ryszarda Masłowskiego – powiatowego inspektora sanitarnego, Witolda Wałeckiego 
– powiatowego lekarza weterynarii, Rajmunda Gierosa – wojskowego komendanta 
uzupełnień, Andrzeja Ryńskiego – komendanta miejskiego Policji, Dariusza 
Siwickiego – zastępcę komendanta miejskiego Państwowej StraŜy PoŜarnej, Barbarę 
Konopko – kierownika Delegatury Podlaskiego Oddziału Wojewódzkiego 
Narodowego Funduszu Zdrowia, Józefa Gajewskiego – prezydenta miasta, Mariusza 
Klimczyka – zastępcę prezydenta, Wiesława Stelmacha – skarbnika miasta i Adama 
Karczewskiego – sekretarza miasta. 
Powitał dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek organizacyjnych, 
sołtysów, przedstawicieli prasy, radia i telewizji, radców prawnych, naczelników 
i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 
Serdecznie powitał radnych Rady Miejskiej. 
 
Włodzimierz Marczewski stwierdził otwarcie obrad VII Sesji Rady Miejskiej 
w Suwałkach. 
 
 
Ad pkt. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
Porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. 
 
Do porządku obrad radni nie zgłosili uwag, wobec czego przewodniczący Rady 
Miejskiej odczytał porządek obrad VII sesji: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu nr VI/07 obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 
4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
    uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 31 stycznia 2007 r. 
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5. Przyjęcie Informacji dotyczącej zabezpieczenia świadczeń opieki zdrowotnej 
    przez Świadczeniodawców z terenu miasta Suwałki. 
6. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zamiaru zabezpieczenia środków 
    finansowych w budŜetach Miasta Suwałk na lata 2007, 2008 i 2009 
    w ramach udziału własnego oświatowej jednostki organizacyjnej miasta 
    w projekcie: „Integracja pełnosprawnej i niepełnosprawnej młodzieŜy 
    poprzez wspólne twórcze zajęcie pozalekcyjne”. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
    uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
    socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie miasta Suwałk. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia przebiegu i zaliczenia 
    drogi do kategorii dróg gminnych. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania komisji 
    dyscyplinarnych I i II instancji do orzekania w sprawach dyscyplinarnych 
    pracowników mianowanych zatrudnionych w Urzędzie Miejskim 
    w Suwałkach. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 
      zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk ograniczonego ulicami: 
      T. Kościuszki, Wigierską, T. Noniewicza oraz rzeką Czarną Hańczą 
      w Suwałkach. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia opinii o projekcie 
      wyznaczenia nowego specjalnego obszaru ochrony Natura 2000 w granicach 
      administracyjnych miasta Suwałki. 
12. Interpelacje i zapytania radnych. 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na podjęcie 
      działań zmierzających do podniesienia kapitału zakładowego Parku 
      Naukowo-Technologicznego Polska-Wschód w Suwałkach Spółka 
      z ograniczoną odpowiedzialnością. 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na podwyŜszenie 
      kapitału zakładowego Parku Naukowo-Technologicznego Polska-Wschód 
      w Suwałkach Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do aktualizacji 
      „Strategii ZrównowaŜonego Rozwoju Miasta Suwałki do roku 2015”. 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia wieloletniego 
      programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej 
      Suwałki na lata 2007-2015. 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniesienia wkładu niepienięŜnego 
      (aportu) do spółki. 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VI/36/07 
      Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 31 stycznia 2007 r. w sprawie budŜetu 
      miasta na 2007 rok. 
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19. Rozpatrzenie projektu stanowiska Rady Miejskiej w sprawie budowy 
      pomnika pamięci PapieŜa Jana Pawła II w Suwałkach. 
20. Rozpatrzenie skargi pani Alicji DraŜby na działalność dyrektora Szkoły 
      Podstawowej nr 10 z Oddziałami Integracyjnymi im. Olimpijczyków 
      Polskich w Suwałkach. 
21. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
22. Wolne wnioski. 
23. Zamknięcie obrad. 
 
 
Ad pkt. 3. 
Przyjęcie protokółu nr VI/07 obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 
 
Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu 
Miasta Suwałk protokół obrad VI sesji został sporządzony i wyłoŜony do wglądu 
radnym w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub 
uzupełnienia do tego protokołu nie później niŜ w dniu poprzedzającym sesję Rady, 
na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 20 lutego 2007 r. 
W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek 
i uzupełnień, wobec czego protokół nr VI/07 obrad sesji Rady Miejskiej 
w Suwałkach z dnia 31 stycznia 2007 roku został przyjęty bez uwag. 
 
 
Ad pkt. 4. 
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał 
Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 31 stycznia 2007 r. 
Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iŜ Informację o pracy Prezydenta 
Miasta i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach radni otrzymali 
w materiałach sesyjnych. 
 
Rada Miejska przyjęła Informację o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 31 stycznia 2007 r. 
 
 
Ad pkt. 5. 
Przyjęcie Informacji dotyczącej zabezpieczenia świadczeń opieki zdrowotnej 
przez Świadczeniodawców z terenu miasta Suwałki. 
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o przyjęcie Informacji... 
- załącznik nr 7 do protokołu. 



5 

Przewodniczący Rady poinformował, iŜ Informacja... była przedmiotem 
posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 12 lutego 2007 
roku. Członkowie Komisji nie mieli uwag do przedłoŜonego materiału. 
 
Rada Miejska przyjęła Informację dotyczącą zabezpieczenia świadczeń opieki 
zdrowotnej przez Świadczeniodawców z terenu miasta Suwałki, która stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 6. 
Rozpatrzenie uchwały w sprawie zamiaru zabezpieczenia środków 
finansowych w budŜetach Miasta Suwałk na lata 2007, 2008 i 2009 w ramach 
udziału własnego oświatowej jednostki organizacyjnej miasta w projekcie: 
„Integracja pełnosprawnej i niepełnosprawnej młodzieŜy poprzez wspólne 
twórcze zajęcie pozalekcyjne”. 
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
- załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Mieczysława Gajewska przedstawiła opinię Komisji Oświaty i Wychowania. 
- załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej. 
- załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Do projektu uchwały radni nie wnieśli uwag. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
- za przyjęciem uchwały głosowało  - 23 radnych, 
- przeciw      - 0, 
- wstrzymało się od głosu   - 0. 
 
Jednogłośnie została podjęta: 

UCHWAŁA nr VII/46/07 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 21 lutego 2007 r. 
w sprawie zamiaru zabezpieczenia środków finansowych w budŜetach Miasta 
Suwałk na lata 2007, 2008 i 2009 w ramach udziału własnego oświatowej 
jednostki organizacyjnej miasta w projekcie: „Integracja pełnosprawnej 
i niepełnosprawnej młodzieŜy poprzez wspólne twórcze zajęcie 
pozalekcyjne”. 
- załącznik nr 12 do protokółu. 
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Ad pkt. 7. 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 
uczniów zamieszkałych na terenie miasta Suwałk. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami. 
- załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Mieczysława Gajewska przedstawiła opinię Komisji Oświaty i Wychowania. 
- załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej. 
- załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Do projektu uchwały radni nie wnieśli uwag. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały wraz z autopoprawkami: 
- za przyjęciem uchwały głosowało  - 23 radnych, 
- przeciw      - 0, 
- wstrzymało się od głosu   - 0. 
 
Jednogłośnie została podjęta: 

UCHWAŁA nr VII/47/07 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 21 lutego 2007 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 
miasta Suwałk. 
- załącznik nr 17 do protokółu. 
 
 
Ad pkt. 8. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia przebiegu i zaliczenia 
drogi do kategorii dróg gminnych. 
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
- załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego. 
- załącznik nr 19 do protokołu. 
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Do projektu uchwały radni nie wnieśli uwag. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
- za przyjęciem uchwały głosowało  - 23 radnych, 
- przeciw      - 0, 
- wstrzymało się od głosu   - 0. 
 
Jednogłośnie została podjęta: 

UCHWAŁA nr VII/48/07 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 21 lutego 2007 r. 
w sprawie ustalenia przebiegu i zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 
- załącznik nr 20 do protokółu. 
 
 
Ad pkt. 9. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania komisji 
dyscyplinarnych I i II instancji do orzekania w sprawach dyscyplinarnych 
pracowników mianowanych zatrudnionych w Urzędzie Miejskim w Suwałkach. 
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
- załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Tadeusz Szymańczyk przedstawił opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa. 
- załącznik nr 22 do protokołu. 
Poinformował, iŜ Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa opiniowała 
projekt uchwały z wyłączeniem kandydatury radnego Mieczysława Jurewicza, 
który w trakcie posiedzenia Komisji wycofał swoją kandydaturę. Ponadto 
zauwaŜył, iŜ w otrzymanych materiałach znalazła się kandydatura radnego 
Romana Dębskiego, której Komisja nie opiniowała. Wyraził nadzieję, Ŝe nie 
wpłynie to na wynik głosowania nad przedłoŜonym projektem uchwały. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
- za przyjęciem uchwały głosowało  - 23 radnych, 
- przeciw      - 0, 
- wstrzymało się od głosu   - 0. 
 
Jednogłośnie została podjęta: 
 

UCHWAŁA nr VII/49/07 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 21 lutego 2007 r. 
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w sprawie powołania komisji dyscyplinarnych I i II instancji do orzekania 
w sprawach dyscyplinarnych pracowników mianowanych zatrudnionych 
w Urzędzie Miejskim w Suwałkach. 
- załącznik nr 23 do protokółu. 
 
 
Ad pkt. 10. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk ograniczonego ulicami: 
T. Kościuszki, Wigierską, T. Noniewicza oraz rzeką Czarną Hańczą 
w Suwałkach. 
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
- załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego. 
- załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Do projektu uchwały radni nie wnieśli uwag. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
- za przyjęciem uchwały głosowało  - 23 radnych, 
- przeciw      - 0, 
- wstrzymało się od głosu   - 0. 
 
Jednogłośnie została podjęta: 

UCHWAŁA nr VII/50/07 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 21 lutego 2007 r. 
w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
miasta Suwałk ograniczonego ulicami: T. Kościuszki, Wigierską, T. Noniewicza 
oraz rzeką Czarną Hańczą w Suwałkach. 
- załącznik nr 26 do protokółu. 
 
 
Ad pkt. 11. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia opinii o projekcie 
wyznaczenia nowego specjalnego obszaru ochrony Natura 2000 w granicach 
administracyjnych miasta Suwałki. 
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
- załącznik nr 27 do protokołu. 
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Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego. 
- załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Andrzej Matusiewicz – jeśli chodzi o sposób powstania stanowiska naleŜy przyjąć, 
iŜ odbyło się spotkanie wójtów, burmistrzów i prezydentów samorządów objętych tą 
propozycją ministra ochrony środowiska, na którym podjęto wspólnie decyzję, aby 
przenieść zajęcie tego stanowiska z organów wykonawczych na organy 
uchwałodawcze samorządów. Wobec tego zobowiązano się do pewnej lojalności 
wobec siebie. Zaproponował wprowadzenie drobnej zmiany w stanowisku 
i wykreślenie akapitu 3 załącznika w brzmieniu: „Na Suwalszczyźnie istnieją 
rozległe obszary leśne oraz łąkowe połoŜone poza terenami zurbanizowanymi 
w sąsiedztwie juŜ wyznaczonego obszaru PLH20005, które są bardziej 
predestynowane do objęcia ochroną w ramach sieci Natura 2000. Tereny te są 
cenniejsze przyrodniczo, a ponadto nie są obciąŜone szkodliwym oddziaływaniem 
duŜych zakładów przemysłowych i międzynarodowych arterii komunikacyjnych”. 
Uznał, iŜ jest to nieeleganckie wobec innych samorządów, które podejmują bądź 
podjęły podobne uchwały. 
 
Józef Gajewski wyjaśnił, iŜ w tej sprawie nie miał na myśli absolutnie tego, by 
wskazywać konkretne tereny. Faktem jest, Ŝe na Suwalszczyźnie obszarów, które 
mogłyby być określone i przyjęte do wykazu obszarów szczególnie chronionych 
przyrodniczo jest bardzo wiele. Dlatego nie chce tego bronić i jeśli Rada Miejska 
uzna, Ŝe ten akapit naleŜy wykreślić, to nie widzi przeszkód. W tej sytuacji nie 
podejmuje się jednoznacznego sformułowania, Ŝe trzeba wykreślić ten zapis, 
poniewaŜ nie wiadomo, jakie byłoby zdanie większości radnych. Natomiast 
zdanie radnego Andrzeja Matusiewicza moŜe być rozstrzygnięte przez Radę 
Miejską – jako wniosek w formie głosowania. Nie przeszkadza mu – czy akapit 
pozostanie w treści tego załącznika, czy teŜ nie. To pozostawia do oceny i decyzji 
Rady Miejskiej. 
 
Włodzimierz Marczewski poddał pod głosowanie wniosek radnego Andrzeja 
Matusiewicza. 
 
Głosowanie nad wnioskiem radnego A. Matusiewicza w sprawie wykreślenia 
w uzasadnieniu do projektu uchwały akapitu 3 w brzmieniu: „Na Suwalszczyźnie 
istnieją rozległe obszary leśne oraz łąkowe połoŜone poza terenami 
zurbanizowanymi w sąsiedztwie juŜ wyznaczonego obszaru PLH20005, które są 
bardziej predestynowane do objęcia ochroną w ramach sieci Natura 2000. Tereny 
te są cenniejsze przyrodniczo, a ponadto nie są obciąŜone szkodliwym 
oddziaływaniem duŜych zakładów przemysłowych i międzynarodowych arterii 
komunikacyjnych”: 
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za przyjęciem wniosku głosowało  - 9 radnych, 
przeciw      - 10 radnych, 
wstrzymało się od głosu    - 4 radnych. 
Wniosek nie został przyjęty przez Radę Miejską. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
- za przyjęciem uchwały głosowało  - 23 radnych, 
- przeciw      - 0, 
- wstrzymało się od głosu   - 0. 
 
Jednogłośnie została podjęta: 

UCHWAŁA nr VII/51/07 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 21 lutego 2007 r. 
w sprawie wyraŜenia opinii o projekcie wyznaczenia nowego specjalnego 
obszaru ochrony Natura 2000 w granicach administracyjnych miasta Suwałki. 
- załącznik nr 29 do protokółu. 
 
 
Ad pkt. 12. 
Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Zdzisław Koncewicz w związku z otrzymanym pismem mieszkańców ulic 
Kazimierza Wielkiego i Władysława Łokietka w sprawie wykonania nawierzchni 
asfaltowej poprosił o informację kiedy nawierzchnia zostanie wykonana? W roku 
ubiegłym na tych odcinkach zostało wykonane spore odwodnienie odcinka. Poprosił 
o odpowiedź pisemną. 
 
Roman Dębski w imieniu wyborców poruszył sprawę wjazdu do garaŜu przy ulicy 
Klonowej. Znajdujący się tam wysoki krawęŜnik oraz studzienka utrudniają wjazd 
i wyjazd z tego garaŜu. JeŜeli jest moŜliwość likwidacji studzienki, bądź jej 
przeniesienia celem udroŜnienia wjazdu, naleŜałoby to zrealizować. 
 
Andrzej Matusiewicz poruszył następujące sprawy: 
1/ w najbliŜszym czasie znacząco wzrośnie powierzchnia handlowa w mieście. Miał 
na myśli przygotowywane sklepy na ul. Noniewicza, Dwernickiego i Bulwarowej. 
Czy wiadomo jaki to wywrze wpływ na sieć handlową w mieście, chodzi głównie 
o handel detaliczny mniejszy, gdyŜ jest to wskazanie pewnego kierunku rozwoju 
bądź tworzenia sieci handlowej w mieście i przejście na duŜe sklepy poniŜej 2000 
m2; 
2/ sprawa ogłoszonego kilka dni temu sposobu zgłaszania przez rodziców dzieci 
6-letnich do oddziałów przedszkolnych w szkołach i przedszkolach. Przy okazji 
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podano terminy, Ŝe do 19 marca br. w oddziałach przyszkolnych i po 19 marca br. 
w przedszkolach. Przyznał, iŜ te informacje wywołały – przynajmniej takie dotarły 
do niego sygnały – dezorientację wśród rodziców, a takŜe pewne obawy wśród  
pracownic przedszkoli. Czy terminy oraz zasady prowadzenia zgłoszeń były 
przedmiotem ustaleń z zainteresowanymi dyrektorami szkół i przedszkoli? Jaki 
wpływ na funkcjonowanie przedszkoli wywrze ten sposób naboru? Chodzi o to, Ŝe 
jeśli nabór będzie po 19 marca br., to np. Przedszkole nr 8, które głównie naucza 
dzieci 6-letnie obawia się, Ŝe tego naboru nie będzie, a jest to jedyna placówka 
przygotowana do prowadzenia oddziałów integracyjnych. Poza tym chodzi równieŜ 
o cały szereg spraw kadrowych i opiekuńczych związanych ze wspomnianą zmianą. 
 
Mieczysław Jurewicz zgłosił dwie interpelacje: 
1/ jak wygląda sytuacja, jeśli chodzi o wykonanie uchwały dotyczącej przekazania 
Zespołu Szkół nr 7, poniewaŜ wykonanie lub niewykonanie tej uchwały rodzi 
powaŜne skutki zarówno finansowe, jak teŜ dotyczące młodzieŜy i rodziców. JeŜeli 
chodzi o młodzieŜ, zgodnie z ustawą o systemie oświaty uczniowie juŜ powinni 
wiedzieć, gdzie będą się uczyli. Pozostało jeszcze pół roku, a szkoła równieŜ 
powinna wiedzieć, kto będzie jej „panem”. Odnośnie skutków finansowych – jeśli 
szkoła zostanie przekazana, to zgodnie z podjętą uchwałą ok. 2 mln zł powinno trafić 
do budŜetu miasta. Poza tym jest to najdroŜsza szkoła, do której miasto najwięcej 
dopłaca i w związku z tym te 800.000 zł będzie moŜna inaczej wydatkować; 
2/ czy w okresie letnim, na ul. Kościuszki pomiędzy ul. Waryńskiego i ul. Chłodną, 
będzie nieograniczone parkowanie? Uzasadnił pytanie tym, Ŝe znajduje się tam 
piękny park, który być moŜe jest mało funkcjonalny, ale piękny, a parkowanie 
i rozruch kilkuset samochodów z wszystkich jego stron spowoduje to, Ŝe w parku 
będzie trudno oddychać świeŜym powietrzem. Czy przewiduje się parkowanie przez 
cały rok? Czy teŜ w okresie od czerwca do września będzie zakaz parkowania na 
tym terenie? 
 
Ryszard Ołów zapytał w jakiej wysokości środki z budŜetu miasta otrzymało 
Augustowsko-Suwalskie Towarzystwo Naukowe w latach 2005-2006? 
 
Grzegorz Gorlo – jaką strategię przyjmie miasto lub ewentualnie ma opracowaną 
do rozwiązania problemu uprzedszkolnienia dzieci? Trzy lata temu na kanwie hasła, 
Ŝe jest za duŜo miejsc w przedszkolach, chciano je likwidować. Dzisiaj dzieci 
oczekujących na miejsce w przedszkolu jest ok. 400, przy uprzedszkolnieniu na 
poziomie 40%. MoŜna przewidzieć, Ŝe na przestrzeni najbliŜszych lat wraz ze 
wzrostem miejsc pracy i dochodów społecznych osiągnie się chęć uprzedszkolnienia 
dzieci przez rodziców na poziomie takim, jaki jest w duŜych miastach (ok. 90%). 
Sądzi, iŜ mimo braku wyŜu demograficznego, chętnych do posłania dzieci do 
przedszkola będzie dwukrotnie więcej. Widząc zdenerwowanie rodziców, którzy 
chcieliby posłać dzieci do przedszkola, widząc teŜ, Ŝe nie jesteśmy w stanie wypełnić 
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limitu, który sobie narzuciliśmy (25 dzieci w grupie) naleŜy przyznać, Ŝe pojawił się 
problem, który jest bardzo waŜny i będzie się rozwijał. Uprzedszkolnienie dzieci jest 
to tak naprawdę wychowanie dzieci w najmłodszym wieku, czyli daje szansę na 
reakcje. Poprosił o przedstawienie koncepcji na piśmie, gdyŜ ten pomysł musimy 
zacząć razem budować – co zrobić w tym kierunku. 
 
Mieczysława Gajewska zadała następujące pytania: 
1/ kto będzie pracował w „zerówkach”? Czy nauczycielki z przedszkola będą mogły 
przejść się do szkół? Czy dyrektor szkoły będzie musiał zatrudnić nauczycieli ze 
swojej kadry do opieki nad „zerówką”?; 
2/ jakie są szanse utworzenia ścieŜki rowerowej w kierunku Płociczna? 
 
Przerwa 15-minutowa w obradach. 
 
 
Ad pkt. 13. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na podjęcie działań 
zmierzających do podniesienia kapitału zakładowego Parku Naukowo- 
Technologicznego Polska-Wschód w Suwałkach Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością. 
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
- załącznik nr 30 do protokołu. 
 
Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej. 
- załącznik nr 31 do protokołu. 
 
Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego. 
- załącznik nr 32 do protokołu. 
 
Do projektu uchwały radni nie wnieśli uwag. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
- za przyjęciem uchwały głosowało  - 18 radnych, 
- przeciw      - 0, 
- wstrzymało się od głosu   - 4 radnych. 
 
Większością głosów została podjęta: 

UCHWAŁA nr VII/52/07 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 21 lutego 2007 r. 
w sprawie wyraŜenia zgody na podjęcie działań zmierzających do podniesienia 
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kapitału zakładowego Parku Naukowo-Technologicznego Polska-Wschód 
w Suwałkach Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 
- załącznik nr 33 do protokółu. 
 
 
Ad pkt. 14. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na podwyŜszenie 
kapitału zakładowego Parku Naukowo-Technologicznego Polska-Wschód 
w Suwałkach Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
- załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej. 
- załącznik nr 35 do protokołu. 
 
Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego. 
- załącznik nr 36 do protokołu. 
 
Do projektu uchwały radni nie wnieśli uwag. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
- za przyjęciem uchwały głosowało  - 18 radnych, 
- przeciw      - 0, 
- wstrzymało się od głosu   - 4 radnych. 
 
Większością głosów została podjęta: 

UCHWAŁA nr VII/53/07 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 21 lutego 2007 r. 
w sprawie wyraŜenia zgody na podwyŜszenie kapitału zakładowego Parku 
Naukowo-Technologicznego Polska-Wschód w Suwałkach Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością. 
- załącznik nr 37 do protokółu. 
 
 
Ad pkt. 15. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do aktualizacji 
„Strategii ZrównowaŜonego Rozwoju Miasta Suwałki do roku 2015”. 
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
- załącznik nr 38 do protokołu. 
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Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego. 
- załącznik nr 39 do protokołu. 
 
Do projektu uchwały radni nie wnieśli uwag. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
- za przyjęciem uchwały głosowało  - 22 radnych, 
- przeciw      - 0, 
- wstrzymało się od głosu   - 0. 
 
Jednogłośnie została podjęta: 

UCHWAŁA nr VII/54/07 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 21 lutego 2007 r. 
w sprawie przystąpienia do aktualizacji „Strategii ZrównowaŜonego Rozwoju 
Miasta Suwałki do roku 2015”. 
- załącznik nr 40 do protokółu. 
 
 
Ad pkt. 16. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia wieloletniego 
programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Suwałki 
na lata 2007-2015. 
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
- załącznik nr 41 do protokołu. 
 
Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego. 
- załącznik nr 42 do protokołu. 
 
Do projektu uchwały radni nie wnieśli uwag. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
- za przyjęciem uchwały głosowało  - 22 radnych, 
- przeciw      - 0, 
- wstrzymało się od głosu   - 0. 
 
Jednogłośnie została podjęta: 

UCHWAŁA nr VII/55/07 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 21 lutego 2007 r. 
w sprawie zatwierdzenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
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zasobem Gminy Miejskiej Suwałki na lata 2007-2015. 
- załącznik nr 43 do protokółu.  
 
 
Ad pkt. 17. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniesienia wkładu niepienięŜnego 
(aportu) do spółki. 
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
- załącznik nr 44 do protokołu. 
 
Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego. 
- załącznik nr 45 do protokołu. 
 
Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej. 
- załącznik nr 46 do protokołu. 
 
Do projektu uchwały radni nie wnieśli uwag. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
- za przyjęciem uchwały głosowało  - 17 radnych, 
- przeciw      - 4 radnych, 
- wstrzymał się od głosu    - 1 radny. 
 
Większością głosów została podjęta: 

UCHWAŁA nr VII/56/07 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 21 lutego 2007 r. 
w sprawie wniesienia wkładu niepienięŜnego (aportu) do spółki. 
- załącznik nr 47 do protokółu. 
 
 
Ad pkt. 18. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VI/36/07 Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 31 stycznia 2007 r. w sprawie budŜetu miasta 
na 2007 rok. 
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
- załącznik nr 48 do protokołu. 
 
Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej. 
- załącznik nr 49 do protokołu. 
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Do projektu uchwały radni nie wnieśli uwag. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
- za przyjęciem uchwały głosowało  - 22 radnych, 
- przeciw      - 0, 
- wstrzymało się od głosu   - 0. 
 
Jednogłośnie została podjęta: 

UCHWAŁA nr VII/57/07 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 21 lutego 2007 r. 
w sprawie zmiany uchwały nr VI/36/07 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 
31 stycznia 2007 r. w sprawie budŜetu miasta na 2007 rok. 
- załącznik nr 50 do protokółu. 
 
 
Ad pkt. 19. 
Rozpatrzenie projektu stanowiska Rady Miejskiej w sprawie budowy 
pomnika pamięci PapieŜa Jana Pawła II w Suwałkach. 
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o przyjęcie Stanowiska... 
- załącznik nr 51 do protokołu. 
 
Krzysztof Ołowniuk  przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu i Turystyki. 
- załącznik nr 52 do protokołu. 
 
Andrzej Matusiewicz w imieniu Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” 
stwierdził, iŜ radni Rady Miejskiej nie mieli moŜliwości w porównywalnych 
warunkach zapoznać się ze wszystkimi trzema projektami oraz Ŝe dwukrotnie juŜ  
podejmowano uchwały w tej sprawie i wykonanie kaŜdej z nich powierzano 
prezydentowi miasta. W ogóle nie widzą powodu, by zajmować stanowisko w tej 
sprawie, wobec czego Klub Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” nie będzie 
uczestniczył w głosowaniu nad tym Stanowiskiem... 
 
Głosowanie nad projektem Stanowiska...: 
- za przyjęciem Stanowiska... głosowało  - 16 radnych, 
- przeciw       - 0, 
- wstrzymało się od głosu    - 2 radnych. 
 
Większością głosów zostało przyjęte: 

STANOWISKO 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 21 lutego 2007 r. 
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w sprawie budowy pomnika pamięci PapieŜa Jana Pawła II w Suwałkach. 
- załącznik nr 53 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 20. 
Rozpatrzenie skargi pani Alicji DraŜby na działalność dyrektora Szkoły 
Podstawowej nr 10 z Oddziałami Integracyjnymi im. Olimpijczyków 
Polskich w Suwałkach. 
 
Mieczysław Urbanowicz przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej. 
- załącznik nr 54 do protokołu. 
 
Do projektu uchwały radni nie wnieśli uwag. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
- za przyjęciem uchwały głosowało  - 22 radnych, 
- przeciw      - 0, 
- wstrzymało się od głosu   - 0. 
 
Jednogłośnie została podjęta: 

UCHWAŁA nr VII/58/07 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 21 lutego 2007 r. 
w sprawie rozpatrzenia skargi pani Alicji DraŜby na działalność dyrektora 
Szkoły Podstawowej nr 10 z Oddziałami Integracyjnymi im. Olimpijczyków 
Polskich w Suwałkach. 
- załącznik nr 55 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 21. 
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Józef Gajewski: 
Odpowiedź Zdzisławowi Koncewiczowi: 
 Zdaje sobie sprawę z powagi problemu, poniewaŜ w mieście jest jeszcze 
ponad 30 km ulic, które wymagają uzbrojenia i wykonania nawierzchni utwardzonej. 
Jest to z pewnością dokuczliwe dla mieszkańców miasta, zwłaszcza podczas zmian 
pogodowych. Niestety nie jest w stanie realizować wszystkich potrzeb zgodnie 
z oczekiwaniami mieszkańców. Szczególnie ostatnie lata zarysowały się realizacją 
wielu przedsięwzięć inwestycyjnych. Przede wszystkim skupiono się na 
inwestycjach, które mogły uzyskać znaczące wsparcie ze środków strukturalnych 
i programów przedakcesyjnych. MontaŜ finansowy, przy wykorzystaniu środków 
z zewnątrz, pozwala na realizację przedsięwzięć o większych wartościach 
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inwestycyjnych. Gdyby bardziej skupiono się na uzbrojeniu terenów na osiedlach 
domków jednorodzinnych, wówczas nie realizowano by większych przedsięwzięć, 
gdyŜ środki w całości skonsumowano by na te cele. Stąd problem, do którego stara 
się podejść w ten sposób, iŜ opracowywany jest aktualnie program uzbrojenia 
terenów osiedli domów jednorodzinnych i wykonania nawierzchni ulic. Posiada 
wstępną dokumentację, w której określone są długości tych ulic, potrzeby, brakujące 
uzbrojenie, stan dokumentacji i koszty budowy, rozplanowane na najbliŜsze lata. 
Nawet weryfikuje się zapisy w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym. W oparciu o te 
opracowanie, tworzone wspólnie z pracownikami Urzędu Miejskiego, Miejskiej 
Dyrekcji Inwestycji i innych specjalistów, na ulicę Łokietka wraz z sięgaczami 
zaplanowano kwotę 3.360.000 zł, a rozpoczęcie budowy dopiero w 2009 roku. 
Natomiast na ulicę Kazimierza Wielkiego wraz z sięgaczami przewidziano kwotę 
900.000 zł i niestety rozpoczęcie budowy na 2011 roku. Są to terminy wstępne, 
poniewaŜ terminy ostateczne wskazane zostaną po rozstrzygnięciach Rady Miejskiej 
– czy to będzie Wieloletni Plan Inwestycyjny, czy teŜ coroczny plan wraz 
z zarezerwowanymi środkami budŜetowymi na pokrycie przedsięwzięć. Wcześniej 
w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym nie przewidziano realizacji tych inwestycji, 
w związku z czym nie moŜe deklarować innego terminu. 
 
Odpowiedź Romanowi Dębskiemu: 
 Sprawa wjazdu do garaŜy przy ul. Klonowej – wjazd ten prowadzi przez 
komorę ciepłowniczą, na której osadzona jest studzienka wejściowa, co z pewnością 
jest utrudnieniem, a takŜe wiąŜe się z niebezpieczeństwem uszkodzenia podwozia 
wjeŜdŜających samochodów. W okresie wiosennym Miejska Dyrekcja Inwestycji 
zajmie się tą sprawą i rozwaŜy moŜliwość ewentualnego przeniesienia wjazdu, by 
ominąć studzienkę oraz utwardzenia nawierzchni poprawiającej stan obecny. 
 
Odpowiedź Andrzejowi Matusiewiczowi: 
 Kwestia wzrostu powierzchni handlowych w określonych obszarach miasta – 
przepisy prawa nie nakładają na samorząd obowiązku sporządzania prognoz 
dotyczących powstawania tych powierzchni w wyniku realizacji miejscowych 
planów zagospodarowania przestrzennego i ewentualnie oddziaływania na istniejące 
punkty handlowe detaliczne. śyjemy w kraju, w którym funkcjonuje gospodarka 
rynkowa i samorząd ma obowiązek realizacji wszelkich przedsięwzięć zgodnie 
z miejscowymi planami zagospodarowania przestrzennego. Te plany są 
opracowywane przez urbanistów, którzy kierują się odpowiednimi kryteriami 
i wytycznymi oraz proponują określone rozwiązania. Następnie Rada Miejska 
uchwala plany, które stają się prawem miejscowym i obowiązkiem samorządu jest 
ich przestrzeganie. Zgodnie z tymi planami, powstające obiekty są wynikiem działań 
inwestorów, będących właścicielami terenów. Trudno jest ingerować,czy sugerować 
jakiekolwiek zmiany, jeŜeli zapis w treści planu jest przestrzegany. Samorząd moŜe 
jedynie zadbać o część architektoniczną, wizualną i szczegółowe rozwiązania 
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techniczne, urbanistyczne. Skoro powstają dodatkowe powierzchnie, rozbudowują 
się niektóre kwartały, a na nich tworzone są nowe obiekty usługowe i mieszkaniowe, 
to tylko w myśl planu, co powoduje przemieszczanie się mieszkańców w tych 
obszarach i jednocześnie dąŜenie do zaspokojenia potrzeb mieszkańców na terenie 
otaczającym ich miejsce zamieszkania. Prawo nie pozwala na realizację innych 
obiektów handlowych niŜ te, które wynikają z ustawy o zagospodarowaniu 
przestrzennym. Ustawa ta rozgranicza obiekty handlowe o powierzchni do 2000 m2 

i powyŜej 2000 m2. Tam, gdzie będzie wskazany teren na realizację obiektów 
powyŜej 2000 m2, rozstrzygnie Rada Miejska. Obiekty te będą miały największy 
wpływ na przyszłe funkcjonowanie istniejących podmiotów prowadzących 
działalność handlową w tzw. sklepach handlu detalicznego. O tym rozstrzygnie Rada 
Miejska być moŜe jeszcze w tym roku, gdyŜ rozpoczynają się prace nad aktualizacją 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. Niemniej 
wraz z tym dokumentem będą przygotowywane i przeprowadzone odpowiednie 
analizy oraz odpowiedzi na wątpliwości związane z ewentualną budową sklepów 
wielkopowierzchniowych. O tym będą dyskutowali radni, mieszkańcy miasta oraz 
podmioty zajmujące się handlem. Tematy społeczne zawsze są trudne, a w tym 
zakresie jest wiele wniosków od handlowców, mieszkańców i przedsiębiorców. 
Zdania są podzielone, więc będzie to trudny temat do rozstrzygnięcia. JednakŜe 
miasto nie zamknie się przed wielką siecią handlową, która teŜ jest w mieście 
potrzebna, ale jest to przed nami. Są ciekawe propozycje niektórych sieci 
handlowych, coraz bardziej zdecydowane jest działanie w kierunku wejścia do miast 
średnich wielkości, co dotyczy takŜe naszego miasta. Na razie jesteśmy w takiej 
sytuacji, Ŝe mówimy: „Proszę poczekać, jeszcze samorząd nie rozstrzygnął kwestii 
dotyczącej określenia terenów, które będą mogły być w tym celu wykorzystane”. 
TakŜe w tej sprawie nie odpowie precyzyjnie, poniewaŜ Ŝaden przepis nie określa 
tego typu działań, które wiąŜą się z ewentualnym udzielaniem odpowiedzi na 
pytanie: co stanie się z takim czy innym handlem? Jest gospodarka wolnorynkowa 
i przede wszystkim miejscowe plany zagospodarowania decydują o przeznaczeniu 
terenów oraz ilości powstających róŜnego rodzaju punktów. 
 
Odpowiedź Mieczysławowi Jurewiczowi: 
 Odnośnie przekazania Zespołu Szkół nr 7 Ministerstwu Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi poinformował, iŜ dwa dni temu był u wiceministra rolnictwa pana Marka 
Zagórskiego w celu wyjaśnienia kwestii dotyczących tego procesu. 10 dni temu 
wpłynęła od podsekretarza stanu pana Krzysztofa Rendarskiego odpowiedź, iŜ tylko 
i wyłącznie mogą przejąć Zespół Szkół nr 7 od dnia 1 stycznia 2008 r. Rada Miejska 
była organem decydującym o przekazaniu tej placówki po zakończeniu obecnego 
roku szkolnego, czyli z dniem 1 września br. Jednak wszystkie zespoły szkół, które 
planuje przejąć minister rolnictwa, zgodziły się na termin 1 stycznia 2008 r. Mając 
zaawansowane działania, pozytywną opinię kuratora oświaty oraz uchwały Rady 
Miejskiej, miasto chciało ten proces przyspieszyć. Minister Zagórski stwierdził, iŜ ta 
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kwestia była rozwaŜana, jednak nie było zgody ministra finansów na to, by podzielić 
subwencje w ciągu roku. W związku z tym wysłane zostało kolejne wystąpienie do 
sekretarza stanu, który być moŜe odpowie, iŜ pozostaje termin wcześniej ustalony, 
czyli dzień 1 stycznia 2008 r. Wówczas przedłoŜone zostaną odpowiednie wnioski, 
gdyŜ trzeba będzie zmienić podjęte wcześniej uchwały określające termin 
przekazania placówki. Drugą sprawą poruszaną podczas spotkania był zwrot 
środków poniesionych przez samorząd suwalski na budowę hali sportowej przy 
Zespole Szkół nr 7. Z przeprowadzonych rozmów wynika, iŜ miasto nie moŜe liczyć 
na zwrot kosztów, poniewaŜ środki nie były przewidziane w budŜecie państwa 
i minister nie będzie podejmował Ŝadnych działań w tej sprawie, gdyŜ nie ma 
środków w rezerwie, którą juŜ podzielono. Minister Zagórski stwierdził, iŜ gdyby 
miasto mogło udokumentować, Ŝe tylko i wyłącznie na ten cel były zaciągnięte 
kredyty, to moŜna byłoby liczyć na zwrot środków. Niestety na ten cel miasto nigdy 
nie zaciąga indywidualnych kredytów, więc nie ma moŜliwości zwrotu. Po 
ostatecznym stanowisku sekretarza stanu sytuacja będzie jasna i moŜna 
przypuszczać, iŜ termin będzie określony na dzień 1 stycznia 2008 r. 
 Kwestia wyłączenia parkingów samochodowych z funkcjonowania w sezonie 
letnim przy ul. Kościuszki pomiędzy ul. Waryńskiego i ul. Chłodną – jest to temat 
wyjątkowo trudny i kontrowersyjny, poniewaŜ chcąc rozwiązać potrzeby parkingowe 
przyjeŜdŜających turystów trzeba tworzyć nowe miejsca parkingowe. Wszystkie 
samorządy oraz mieszkańcy miast połoŜonych „na terenach zielonych” słuŜących 
wypoczynkowi mają ten sam problem. Ale zawsze jest coś do wyboru – nie ma 
rozwiązań idealnych. Nie chciał deklarować postawienia znaków zakazu 
parkowania, gdyŜ nie po to parkingi były tworzone, by nie rozwiązywać problemów 
z parkowaniem, tylko po to, by je rozwiązać. Nieszczęście, Ŝe park jest w tym 
miejscu – trudno, ale tu tętni Ŝycie, istnieje wiele róŜnych instytucji, sklepów 
i banków. Nie chciał deklarować, Ŝe pozytywnie rozpatrzy zgłoszoną interpelację. 
JeŜeli wokół tej sprawy będzie więcej dyskusji, Rada Miejska moŜe podjąć 
odpowiednie uchwały w draŜliwych kwestiach. Jego zdaniem nie naleŜy zamykać, 
ale pozostawić jak jest i otwierać więcej lokali, w których się będą skupiać 
mieszkańcy i przyjezdni goście. 
 
Odpowiedź Ryszardowi Ołowiowi: 
 Odnośnie dotacji z budŜetu miasta przekazanych Augustowsko-Suwalskiemu 
Towarzystwu Naukowemu w latach 2005-2006 wyjaśnił, iŜ stanowiły one w 2005 r. 
na zadanie: Spotkania z nauką pt. „Człowiek czy maszyny w XXI wieku” kwotę 
2.000 zł, na studium regionoznawcze Augustowsko-Suwalskiego Towarzystwa 
Naukowego – 1.000 zł oraz na cykliczne wydanie V tomu „Rocznika Augustowsko-
Suwalskiego” – 2.000 zł, czyli łącznie przyznano kwotę 5.000 zł. W roku 2006 na 
zorganizowanie wystawy „Wspólne dziedzictwo archiwalne – Suwalszczyzna 
w dokumentach archiwalnych Polski i Litwy” oraz konferencję poświęconą 
85. rocznicy powstania Archiwum Państwowego w Suwałkach przekazano kwotę 
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5.000 zł, a na cykliczne wydanie VI tomu „Rocznika Augustowsko-Suwalskiego” 
kwotę 2.000 zł, czyli łącznie kwotę 7.000 zł. Per saldo w ciągu dwóch lat przekazano 
kwotę 12.000 zł. 
 
Odpowiedź Mieczysławie Gajewskiej: 
 W roku ubiegłym podjęto inicjatywę polegającą na zaprojektowaniu 
następnego kierunku ścieŜek, począwszy od miasta Suwałk aŜ do Gawrych Rudy. 
Została opracowana koncepcja, która przewiduje trasę drogą do Sobolewa i obok 
przez część terenów nadleśnictwa oraz koncepcja uruchomienia plaŜy nad zalewem 
Sobolewo po wydobyciu kruszyw i dalej ścieŜki rowerowe w kierunku Płociczna 
i Gawrych Rudy. Na przełomie grudnia ubiegłego roku i stycznia bieŜącego roku 
poprosił o spotkanie przedstawicieli róŜnych instytucji i organów, m.in. wójta 
i przewodniczącego Rady Gminy Suwałki, starostę powiatowego, Powiatowego 
Zarządu Dróg oraz Nadleśnictwa. W wyniku przeprowadzonych rozmów ustalono, 
Ŝe ostateczną koncepcję, łącznie z przygotowaniem materiałów do projektowania, 
przyjmie się w I kwartale i zleci opracowanie dokumentacji. Gmina moŜe realizować 
to przedsięwzięcie na swoim terenie, natomiast miasto na swoim. Sądzi, iŜ 
dokumentację będzie moŜna wykonać w tym roku i być gotowym do ewentualnej 
aplikacji środków. Wszystko będzie zaleŜało od tego, czy miasto będzie na to stać 
i czy będzie dysponowało odpowiednimi środkami na ten cel. 
 
Andrzej Matusiewicz oznajmił, iŜ satysfakcjonuje go odpowiedź prezydenta. 
Chciał tylko stwierdzić, Ŝe przystępuje się do opracowania studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego, które uchwala Rada Miejska, 
natomiast wcześniej podejmuje się miejscowe plany zagospodarowania i wydaje się, 
Ŝe tu jest spójność między tymi dokumentami. JeŜeli studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego określi szersze koncepcje, to teŜ 
miejscowe plany będą musiały się do tego odnieść i dostosować. Taka sytuacja jest 
na dzisiejszej sesji, Ŝe nie ma studium, a 3,5 roku temu podjęto decyzję 
o miejscowym planie zagospodarowania tego terenu i teraz trzeba zmieniać plan. 
Chodzi o to, Ŝe jak będzie nowe studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego, to odbędzie się dyskusja, na której określi się 
zasady ładu przestrzennego w mieście z taką koncepcją, by budynek zbudować 
w sposób właściwy od początku do końca. 
 
Józef Gajewski wyjaśnił, iŜ miasto posiada aktualne studium kierunków 
i uwarunkowań zagospodarowania przestrzennego, które uchwalono w 1998 r. 
Opracowywane plany są zbieŜne z zapisami tego studium. Niemniej są takie tereny, 
na które nie ma planów, a poprzednio uchwalone tzw. szczegółowe plany 
zagospodarowania są juŜ nieaktualne w wyniku zmiany ustawy o zagospodarowaniu 
przestrzennym. Obecnie Ŝycie dyktuje inne przeznaczenie niektórych obszarów 
w mieście. RównieŜ celowo nie wychodzi się z propozycją opracowania planów 
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miejscowych, poniewaŜ najpierw trzeba rozstrzygnąć kwestie kierunkowe 
zagospodarowania tych terenów, czyli zaktualizować studium. Następnie w oparciu 
o zaktualizowane studium będą uzupełniane nowe plany miejscowe. 
 
Mieczysław Jurewicz uznał, iŜ nie jest usatysfakcjonowany odpowiedzią prezydenta 
na zapytanie dotyczące przekazania Zespołu Szkół nr 7, ale jest to niezaleŜne od 
prezydenta. JeŜeli ministerstwo rolnictwa będzie dalej tak szybko działało to 
zachodzi podejrzenie, Ŝe decyzji juŜ ten minister nie podejmie, poniewaŜ pierwsza 
wzmianka o przejęciu Zespołu Szkół nr 7 pojawiła się w grudniu 2005 r. 
 
Mariusz Klimczyk – zastępca prezydenta: 
Odpowiedź Mieczysławowi Jurewiczowi: 
 Odnośnie przekazania Zespołu Szkół nr 7 dodał, iŜ spotkanie informujące 
rodziców i młodzieŜ uczącą się w tej placówce o zmianach organizacyjnych juŜ się 
odbyło. Rodzice i młodzieŜ zostali poinformowani o kwestii przygotowań 
technicznych dotyczących wyłączenia z Zespołu Szkół nr 7 dwóch kierunków nie 
będących kierunkami rolniczymi i przeniesienia ich do Zespołu Szkół nr 5 z dniem 
1 września 2007 r. Natomiast techniczne przekazanie szkoły nastąpiłoby z dniem 
1 stycznia 2008 r., o czym wspominał prezydent. 
 
Odpowiedź Andrzejowi Matusiewiczowi: 
 Przyjęty przez Radę Miejską program działań oświatowych do roku 2010 
zakłada upowszechnienie wychowania przedszkolnego dzieci 5-letnich. W roku 
bieŜącym szkolnym upowszechnienie jest na poziomie 58,3% . Jest to wzrost o 15% 
w stosunku do roku ubiegłego, poniewaŜ w roku ubiegłym utworzono 8 oddziałów 
dzieci 5-letnich dla rodzin o najniŜszych dochodach. W przyszłym roku będzie to 
100% i stąd potrzeba przygotowania ok. 725 miejsc dla wszystkich dzieci 5-letnich 
w przedszkolach, co daje średnio 29 oddziałów oraz przeniesienia dzieci 6-letnich do 
szkół podstawowych. Przygotowania do tego procesu rozpoczęte zostały w roku 
ubiegłym, a w roku bieŜącym są kontynuowane. Ponadto odbyły się spotkania 
indywidualne z kaŜdym dyrektorem szkoły, który będzie przyjmował oddziały 
przedszkolne. Sprawdzono moŜliwości techniczne, wyposaŜenie sal oddziałów 
szkolnych, pozostawionych do dyspozycji. Oprócz tego dyrektorzy szkół przygotują 
ewentualne zapotrzebowanie pod kątem doposaŜenia pracowni i zaplecza 
technicznego. Szacuje się, iŜ ok. 350 dzieci 6-letnich trafi do oddziałów 
przyszkolnych zerówkowych. Doświadczenia ubiegłoroczne dotyczące utworzenia 
tych oddziałów wskazują na to, iŜ mogą pojawić się pewne obawy i wątpliwości 
rodziców w tej kwestii, natomiast właściwe przygotowanie procesu zniweluje 
obawy. Do wszystkich rodziców dzieci 6-letnich wysłane zostały informacje 
o przebiegu naboru i zasadach kwalifikacji dzieci oraz gdzie mogą się zgłosić w celu 
uzyskania szczegółowych informacji na ten temat. Ponadto informacje umieszczone 
zostały na stronie internetowej Urzędu Miejskiego. Nie było jeszcze rozmów 
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dotyczących naboru do przedszkoli, który zostanie przeprowadzony zgodnie 
z harmonogramem lat ubiegłych, czyli rozpocznie się po zakończeniu kwalifikacji 
dzieci 6-letnich do oddziałów przyszkolnych po 30 marca br. Spotkanie 
z dyrektorami szkół przewidziane jest na piątek w przyszłym tygodniu. JeŜeli chodzi 
o obawy dotyczące Przedszkola nr 8 – nie ma powodów do niepokoju. Placówka ta 
na rok 2007/2008 ma zaplanowany nabór do czterech grup 5-godzinnych 5-latków 
i czterech grup 5-godzinnych 6-latków z nastawieniem na grupy integracyjne. Jest to 
zachowanie poziomu roku bieŜącego i nie ma niepokojów czy zagroŜeń w tym 
kierunku. 
 
Odpowiedź Mieczysławie Gajewskiej: 
 Nauczanie w grupach 6-letnich zerówkowych, które będą w szkołach 
podstawowych, prowadzone będzie przez nauczycieli obecnie pracujących w tych 
szkołach, którzy mają pełne kwalifikacje odnośnie pedagogiki wczesnoszkolnej i nie 
ma potrzeby posiłkowania się nauczycielami z przedszkoli. Poza tym do przedszkoli 
trafią dzieci 5-letnie, więc tam będzie potrzeba prowadzenia oddziałów dla tych 
dzieci. Pojawiły się informacje o problemach kadrowych, które mogą wystąpić 
w 3 szkołach, ale środki przekazane na dokształcanie nauczycieli pozwolą ich 
uniknąć, co będzie na bieŜąco monitorowane. 
 
Andrzej Matusiewicz – jeśli chodzi o upowszechnienie wychowania przedszkolnego, 
nie ma z tym problemu. Natomiast jest kilka problemów z tym związanych, m.in. 
przy dzieciach 6-letnich jest obowiązek nauczania, a przy dzieciach 5-letnich tego 
obowiązku nie ma, więc zakładanie 100% nie jest poparte nakazem prawa i jest to 
tylko szacunek. Rodzice twierdzą, iŜ wolą by dziecko było w przedszkolu niŜ 
w oddziale przyszkolnym, w związku z tym wdraŜany system nie daje moŜliwości 
wyboru. Poza tym w oddziałach w przedszkolu są cząstki etatów na opiekę – czy to 
samo dotyczy grup 6-latków w szkołach podstawowych? 
 
Mariusz Klimczyk  wyjaśnił, iŜ dlatego nabór przeprowadzany jest z tak duŜym 
wyprzedzeniem, by pod koniec marca mieć czytelną i jasną sytuację, jakie są 
preferencje rodziców. Trzeba zakładać konieczność przeniesienia dzieci 6-letnich do 
szkół po to, by stworzyć miejsca dla 5-latków. Natomiast te szacunki są z góry 
załoŜone na plus, by mieć moŜliwość ewentualnego manewru. Tylko 350 dzieci 
6-letnich trafi do szkół, więc dzieci 6-letnie będą równieŜ w przedszkolach i będą to 
oddziały całodzienne. 
 
Andrzej Matusiewicz stwierdził, iŜ jest problem z informacją, gdyŜ do rodziców 
wysłano informację o naborze i nie ma w ich świadomości tego o czym mówi 
prezydent. Dobrze byłoby, Ŝeby informacja była wcześniej niŜ szczegółowe 
informacje dotyczące zasad naboru. 
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Mariusz Klimczyk  – najpierw naleŜy stworzyć miejsca w przedszkolach, gdyŜ 
nikomu nie moŜna obiecać, Ŝe w 100% wszyscy rodzice, którzy wyraŜą chęć 
umieszczenia dzieci 6-letnich w przedszkolach, będą mieli zapewnione miejsca. To 
jest dopiero początek procesu i informowania rodziców. Poza tym jutro będzie 
uczestniczył w audycji w Radiu 5, podczas której te problemy będą poruszane 
i omawiane. 
 
 
Ad pkt. 22. 
Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Ryszard Ołów: 
1/ przeprosił radnego Romana Dębskiego za wprowadzenie w błąd na posiedzeniu 
Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego odnośnie niemoŜności wykreślenia 
radnych z projektu uchwały w sprawie ustalenia cen biletów. Jak się później okazało, 
na obradach sesji Rady Miejskiej, było to moŜliwe; 
2/ nawiązując do artykułu prasowego, który ukazał się na jego temat stwierdził, iŜ 
z pełną świadomością zadał te pytania w punkcie dotyczącym interpelacji radnych. 
W składzie Augustowsko-Suwalskiego Towarzystwa Naukowego znajduje się ten 
sam radny, który decyduje o przyznaniu środków dla danego towarzystwa. 
Stanowisko, na którym jest obecnie zatrudniony w Zarządzie Budynków 
Mieszkalnych w Suwałkach obejmował poprzednio radny Krzysztof Bargłowski. Są 
róŜne kryteria – radny K. Bargłowski został zatrudniony bezpośrednio, zaś on poddał 
się pełnej weryfikacji, publicznemu naborowi i na tej podstawie został zatrudniony. 
Nie moŜna mieć podwójnej moralności – jedną stosować do przeciwników 
politycznych, a drugą do siebie. JeŜeli radny świadczy usługi na rzecz miasta np. 
pisze monografię, bierze w tym udział i bierze za to pieniądze – czy jest to moralne? 
Czy jest moralne, Ŝe jest się wiceprezesem stowarzyszenia i ma się wpływ na 
przyznanie środków na rzecz tego stowarzyszenia? Trzeba mieć odrobinę pokory, bo 
on nigdy – ani w poprzednim systemie, w którym funkcjonowało państwo, ani 
w tym systemie – nie korzystał z Ŝadnych przywilejów i nie będzie korzystał dopóki 
będzie funkcjonował w Ŝyciu publicznym. Poprosił, by wszyscy w taki sposób 
postępowali. A jeŜeli ktoś wydaje opinię, to niech najpierw spojrzy na siebie. 
 
Andrzej Matusiewicz zwrócił się do radnego Ryszarda Ołowia po imieniu, 
personalnie, nie mówiąc anonimowo o osobie, do której mówi. Podobnie jak na 
poprzedniej sesji w sprawach, które jego dotyczą jako osoby prywatnej lub 
publicznej, nie bierze udziału w głosowaniu. Tak samo było na poprzedniej sesji, 
gdy głosowano skład jednej komisji, w której miał uczestniczyć, wstrzymał się od 
głosu. Na posiedzeniach Komisji Kultury, Sportu i Turystyki w kaŜdej sytuacji, gdy 
opiniowane są wnioski dotyczące Augustowsko-Suwalskiego Towarzystwa 
Naukowego nie bierze udziału w głosowaniach i dyskusji. 
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Tadeusz Szymańczyk przypomniał, iŜ na początku kadencji ustalono, iŜ sesje 
odbywać się będą w ostatnią środę miesiąca, a tydzień wcześniej posiedzenia komisji 
merytorycznych. W tym miesiącu doraźnie przyspieszono to o tydzień i w ten 
sposób uniemoŜliwiono kilku osobom uczestniczenie w pracach komisji z racji 
wcześniej ustalonych terminów zawodowych. Rozumie, iŜ są tematy doraźne, które 
radni muszą rozpatrzyć i w związku z tym ma pewną propozycję, aby przyjąć zasadę 
wypracowaną na początku jako pewną, a w sprawach doraźnych moŜna spotkać się 
na 20 minut popołudniu. RównieŜ komisje mogą swoje opinie wypracować 
wcześniej, by nie trzeba było takich przyspieszeń stosować, co później odbija się na 
jakości przygotowanych materiałów. 
 Drugą kwestią jest temat, którego na dzisiejszej sesji nie rozpatrywano, 
a któremu poświęcono dość duŜo czasu. Mianowicie jest to sprawa desygnowania 
radnych do Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Przewodniczący Rady zwrócił się do wszystkich Klubów Radnych, za 
pośrednictwem ich przewodniczących o desygnowanie członków kaŜdego Klubu do 
składu tej Komisji i słusznie, poniewaŜ daje to rozeznanie kaŜdemu Klubowi we 
wszystkich dziedzinach aktywności samorządu. W przypadku Klubu Radnych „Prawo 
i Sprawiedliwość” przewodniczący A. Matusiewicz przeprowadził konsultacje, w 
wyniku których uznano, Ŝe Klub reprezentować będzie radny 
Z. Koncewicz. Niestety takich konsultacji nie było w Klubach Radnych „Blok 
Samorządowy” i „Porozumienie dla Suwałk”, co było powodem dość burzliwej 
dyskusji na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa. Mimo, Ŝe 
opinię Komisja wypracowała przewodniczący Rady z wrodzoną sobie kulturą temat 
w tym miesiącu zdjął i słusznie. Zwrócił się z prośbą do przewodniczących 
i członków wspomnianych Klubów, by wypracowali demokratyczne zasady 
podejmowania decyzji i stanowisk, aby nie marnować czasu i niepotrzebnie strzępić 
języka. 
 
Piotr Czerniecki nie zgodził sie z wnioskiem radnego Mieczysława Jurewicza 
odnośnie wprowadzenia zakazu parkowania przy ul. Kościuszki, gdyŜ pojazdy 
stojące na parkingu nie zatruwają środowiska. Czynią to tylko pojazdy będące  
w ruchu. NatęŜenie ruchu jest duŜe, a w okresie letnim będzie jeszcze większe. O ile 
będą wprowadzane zakazy, o tyle będą liczne protesty mieszkańców. Samochodów 
jest bardzo duŜo, a miejsc do parkowania wciąŜ brakuje. 
 
Mieczysław Jurewicz stwierdził, iŜ naleŜy precyzyjnie zrozumieć co kto mówi. Po 
pierwsze to było pytanie, a nie wniosek, a po drugie człowiek całe Ŝycie się uczy. 
Sądził, iŜ największe wydzielanie szkodliwych oparów jest wówczas, gdy gasi 
i zapala się silnik w samochodzie, a nie wtedy, gdy pojazd jest w ruchu. 
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Ad pkt 23. 
Zamknięcie obrad. 
 
Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe kolejna VIII sesja odbędzie się 
najprawdopodobniej w środę 28 marca 2007 r. o godz. 1000 w sali konferencyjnej 
Urzędu Miejskiego (nr 26) przy ul. Mickiewicza 1. Sesja poświęcona będzie 
rozpatrzeniu tematów ujętych w Planie pracy Rady i ewentualnie rozpatrzeniu 
projektów uchwał wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta. 
 
 
Kończąc obrady VII Sesji Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym za 
uczestnictwo w sesji oraz radnym za aktywny udział w obradach. 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził zamknięcie obrad VII Sesji Rady 
Miejskiej w Suwałkach. 
 
        Przewodniczący 

       Rady Miejskiej w Suwałkach 
 
          Włodzimierz Marczewski 
Protokółowała: 
 
Ewa Kuklińska 
Podinspektor 
w Biurze Rady Miejskiej 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


